
RG.0012.3.9.2019 

Protokół Nr  10/19 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego  

 z dnia 27 listopada 2019r.  

W posiedzeniu udział wzięło 4 członków komisji, Wójt Gminy – J. Gołubowski, 
Zastępca Wójta – Ł. Zasim, Sekretarz Gminy – p. J. Chomczuk, Skarbnik Gminy – p. A. 
Olesińska. Przewodniczący posiedzenia  – p. J. Ciełuszecki otworzył posiedzenie, powitał 
obecnych i przedstawił następujący porządek obrad (4 głosy „za”):  

1. Informacja o stanie oświaty w roku szkolnym 2018/2019 w Gminie Narewka.  
2. Rozpatrzenie projektów uchwał na XII sesję Rady Gminy. 
3. Wolne wnioski. 

 
Do punktu 1-go. Informacja o stanie oświaty w roku szkolnym 2018/2019 w Gminie 

Narewka. 

J. Chomczuk – Sekretarz Gminy przedstawił Informację o stanie oświaty w roku 
szkolnym 2018/2019 w Gminie Narewka. Komisja zapoznała się z przedstawioną informacją  
i nie wniosła uwag. (Sprawozdanie – w załączeniu). 

 
Do punktu 2-go. Rozpatrzenie projektów uchwał na XII sesję Rady Gminy. 

Członkowie Komisji zapoznali się, omówili i pozytywnie zaopiniowali (nie wnosząc 
uwag) n/w projekty uchwał wniesione pod obrady sesji w dniu 29 listopada 2019r. (4 głosy 
„za”) dotyczące: 

- zmian w budżecie gminy na 2019 rok; 
- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2030; 

Skarbnik Gminy p. A. Olesińska przedstawiła zmiany wprowadzane do budżetu gminy 
oraz zmiany WPF na lata 2019-2030 zgodnie z uzasadnieniem zawartym do projektu 
uchwały, dotyczące planu dochodów i wydatków, a także wyjaśniła, że wprowadzane zmiany 
wymagają dokonania równoczesnej zmiany wieloletniej prognozy finansowej. Komisja w 
głosowaniu jawnym przy 4 głosach „za” pozytywnie zaopiniowała przedstawione projekty 
uchwał.  

- obniżenia średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do 
ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2020; 

Skarbnik Gminy p. A. Olesińska przedstawiła projekty uchwał w sprawie ustalenia 
wysokości podatków na rok 2020. Komisja podejmowała dyskusję w temacie obniżenia 
średniej kwoty skupu żyta do kwoty 50,00 zł zgłoszonej przez p. A. Charkiewicza za 1 dt oraz 
stawki 51,20 zaproponowanej przez Wójta Gminy.  Przewodniczący poddał pod głosowanie 
stawkę 50,00 zł (1 głos „za”, 3 głosy „przeciw”) oraz stawkę 51,20 zł (3 głosy „za”, 1 głos 
„wstrzymujący się”) i stwierdził, że Komisja przegłosowała stawkę 51,20 zł do podjęcia na 
najbliższej sesji.  



 
- określenia stawek podatku od nieruchomości na 2020 rok; 

Skarbnik Gminy p. A. Olesińska przedstawiła projekty uchwał w sprawie ustalenia 
wysokości podatków na ro 2020 rok. Wyjaśniła, że w tabelarycznym zestawieniu wskazuje się 
kwoty podatku obowiązujące w 2019 roku, obowiązujące w kraju na 2020 rok, a także 
zaproponowane wg. wskaźnika inflacji wynoszącego 2,6% oraz zaproponowane przez Wójta gminy.  
Następnie wyjaśniła, że w odniesieniu do projektu uchwały w sprawie podatku od nieruchomości 
zaproponowana została druga wersja projektu uchwały regulujące pkt. 10) § 1 uchwały.  

A. Charkiewicz wystąpił o wyjaśnienie punktu grunty pozostałe i jego doprecyzowanie oraz 
wyjaśnienie w którym miejscu znajdują się drogi własne. Na pytania odpowiedzi udzieliła p. 
H. Szymaniuk- Inspektor ds. podatków. W tym miejscu Komisja podejmowała także temat 
scalenia prowadzonego w gminie. Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przedstawiony projekt uchwały i Komisja przy 3 głosach „za” i 1 „wstrzymujący się” 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  

 
- określenia stawek podatku od środków transportowych na 2020 rok; 

Skarbnik Gminy p. A. Olesińska przedstawiła projekty uchwał w sprawie środków 

transportowych na rok 2020. Wyjaśniła, że zaproponowane stawki podwyższone zostały 

nieznacznie i mieszczą się pomiędzy stawkami maksymalnymi i minimalnymi obowiązującymi 

w kraju. Radni jednogłośnie przy 4 głosach „za” przyjęli celem podjęcia na sesji 

zaproponowany projekt uchwały.  

- rozpatrzenia skargi na działanie kierownika gminnej jednostki organizacyjnej; 

 Sekretarz Gminy – J. Chomczuk przedstawił projekt uchwały wyjaśniając, że dotyczy 

on postępowania Dyrektora GOK w Narewce związanego z wyjazdem zespołu „Narewczanki” 

do m. Dagdy w dniu 6 lipca 2019r. w ramach którego podjęta została decyzja o odmowie 

udziału w nim p. P.K. (skarżącego). Podkreślił, że zgodnie z procedurami przedmiot skargi 

rozpatrywany był przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji i w oparciu o wypracowaną opinię 

Komisji przygotowany został projekt uchwały zawierający uzasadnienie do rozpatrywanej 

skargi. J. Ciełuszecki stwierdził, że ma zastrzeżenia co do sposobu prowadzenia 

postępowania wyjaśniającego przez Komisję polegającą na przesłuchiwaniu świadków 

wspólnie, a nie każdego z osobna. Pani I. Maksymiuk potwierdziła, ze sytuacja taka miała 

miejsce podczas posiedzenia Komisji Skarg… której jest członkiem. Sekretarz Gminy wyjaśnił, 

że Komisja nie prowadziła przesłuchania stron jedynie tzw. wysłuchania osób 

zaangażowanych w sprawę, ewentualnie uczestniczących w samym zdarzeniu. Przypomniał 

także, że Komisja Skarg… jednogłośnie wypracowała opinię i przekazała ją do rozpatrzenia na 

najbliższej sesji.  W tym miejscu Pani I. Maksymiuk podkreśliła, że w projekcie uchwały 

powinna znaleźć się autopoprawka do przedstawionego projektu uchwały polegająca na 

uzupełnieniu uzasadnienia o dodanie słowa „muzyczny” za kierownikiem zespołu. Komisja 

dyskusji nie podjęła, a następnie Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie 



przedstawiony projekt uchwały. Komisja przy 1 głosie „za” i 3 „wstrzymujący się” pozytywnie  

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

-  uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Narewka z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2020; 
- upoważnienia Dyrektora Szkoły Podstawowej w Narewce do załatwiania indywidualnych 
spraw z zakresu administracji publicznej;  
-aktualizacji Strategii Rozwiazywania Problemów Społecznych Gminy Narewka na lata 2016-
2022; 

Sekretarz Gminy – J. Chomczuk przedstawił projekty uchwał będące przedmiotem 
obrad XII sesji. Wyjaśnił, że na wniosek Wójta proponuje się zmianę kwoty dotacji dla 
organizacji pożytku publicznego z kwoty 8 000,00 zł do kwoty 20 000,00 zł. Komisja w toku 
dyskusji stwierdziła, że pozytywnie opiniuje przedstawione projekty uchwał wraz z kwotą 
20 000,00 celem podjęcia na sesji. (4 głosy „za”). Następnie omówił szczegółowo pozostałe 
projekty uchwał, a członkowie Komisji w głosowaniach przy 4 głosach „za” jednogłośnie 
zaopiniowali przedstawione projekty.  

- wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości w drodze bezprzetargowej 
na okres dłuższy niż trzy lata. 

Zastępca Wójta – Ł. Zasim, przedstawił projekt uchwały i wyjaśnił, że wydzierżawienie 
nieruchomości na okres dłuższy niż 3 lata dotyczy kontynuacji działalności rolniczej osób 
wnioskujących o ich przedłużenie. Wyjaśnił, że dotychczasowi dzierżawcy spełniają wymogi 
określone ustawie o gospodarce nieruchomościami i w związku z tym proponuje się 
przedłużenie tych umów na okres dłuższy niż 3 lata. Komisja podejmując dyskusję 
stwierdziła, że pozytywnie opiniuje przedstawiony projekt uchwały i proponuje zawarcie 
umów na dalszy okres wynoszący 5 lat. Komisja w głosowaniu jawnym przy 4 głosach „za” 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

 (Projekty uchwał – w załączeniu) 

Do punktu 3- go. Wolne wnioski. 

Następnie Komisja zgłosiła do realizacji wnioski w sprawie wyregulowanie czasu 
palenia się oświetlenia ulicznego w gminie.  Wójt wyjaśnił, że obecna umowa obowiązuje do 
31 grudnia 2019r. , następnie wyłoniony zostanie wykonawca, który zajmował się będzie 
konserwacją oświetlenia ulicznego w gminie. Ponadto zgłoszono wnioski o wyrównanie dróg 
gminnych tj. Cieremki -  Nowiny (A. Charkiewicz), I. Maksymiuk wystąpiła z prośbą o 
ponowienie wniosku w sprawie wymiany znaków informacyjnych z nazwami miejscowości, 
osuwającymi się chodnikami w Lewkowie Starym, koleiny przy posesji nr 50. Dodatkowo I. 
Maksymiuk zgłosiła wniosek w sprawie dokończenia ułożenia kostki brukowej przy posesji nr 
73 przy bloku. Wójt Gminy wyjaśnił, że wnioski zostaną przekazane do realizacji, zgłoszone 
do ZDP, odnośnie dokończenia układania kostki brukowej stwierdził, że wniosek zostanie 
zrealizowany w miarę posiadanych środków. A. Charkiewicz zgłosił wniosek w sprawie 



odkrzaczenia lewej strony drogi do Cieremek (od świetlicy). Wójt wyjaśnił, że wniosek 
zostanie zgłoszony do realizacji.  

W dalszej części posiedzenia Komisja podejmowała temat wyników 
przeprowadzonego audytu, rozpatrywano możliwość sprzedaży Chryzanowa i Wiąckowa. W 
wolnych wnioskach Wójt poinformował o działaniach samorządów związanych z zamiarem 
likwidacji oddziału ZUS w Hajnówce.  

 
Dalszych wniosków i innych spraw różnych nie podejmowano w związku z tym 

posiedzenie komisji zakończono. 
 

Protokolant: 
Barbara Niewiadomska-Golonko 

    Przewodniczący Komisji 
                

        Jan Ciełuszecki 

 

 


